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RG.0002.34.2017 

 

P r o t o k ó ł   nr   XXXIV/2017  

z sesji Rady Gminy Zbrosławice, 

odbytej w CUP w Zbrosławicach      

w dniu 30 października 2017 r. 

 

  W sesji udział wzięło 13 radnych (jak w liście obecności, stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego 
protokołu) oraz 16 gości zaproszonych (jak w liście obecności, stanowiącej załącznik nr 2 i 3 do 
niniejszego protokołu). 

  Czas rozpoczęcia sesji - godz. 15:20. 

 

Ad. 1. 

  Otwarcia obrad oraz przywitania radnych i zaproszonych gości dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
– Pan Jan Fels .  

 

Ad. 2. 

   Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność do przyjmowania 
uchwał.   

 

Ad. 3. 

   Wójt Gminy, Pan Wiesław Olszewski wniósł o wprowadzenie do porządku obrad:  

 autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 
2017 - II, 

 autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniego planu rozwoju i 
modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2016-2020 – VIII, 

 projektu uchwały w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji sp. z 
o. o. w Gliwicach na lata 2018-2020 – IX, 

 autopoprawki do projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu Ochrony Środowiska dla 
Gminy Zbrosławice na lata 2017-2020 z uwzględnieniem perspektyw do roku 2024 – X, 

 projektu uchwały w sprawie przyjęcia Raportu z wykonania „Programu Ochrony Środowiska 
dla Gminy Zbrosławice na lata 2013-2016 z perspektywą na lata 2017-2020 Aktualizacja” za 
lata 2015-2016 – XI. 

Do powyższego wniosku nie wniesiono uwag. Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 4. 

  Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad uwzględniający powyższe wnioski:  

                    Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum do podejmowania uchwał. 

3. Rozpatrzenia wniosków w sprawie zmiany proponowanego porządku obrad. 

4. Przyjęcie porządku obrad. 
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5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

6. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji. 

7. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady. 

8. Sprawozdanie Wójta. 

9. „15 minut sołtysów” – informacje sołtysów. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2017–2027 – I, 

b) zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2017 (autopoprawka) - II, 

c) ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2018 rok - III, 

d) ustalenia wysokości stawek w podatku od środków transportowych na 2018 rok - IV, 

e) zwolnień w podatku od nieruchomości na terenie Gminy Zbrosławice na 2018 rok - V, 

f)   inkasa podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego, opłaty targowej oraz określenia 
inkasentów i wynagradzania za inkaso w 2018 roku – VI, 

g) zwolnień w podatku rolnym i leśnym na terenie Gminy Zbrosławice na 2018 rok – VII, 

h) zmiany wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 
kanalizacyjnych na lata 2016-2020 (autopoprawka) – VIII, 

i)   wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 
kanalizacyjnych Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji sp. z o. o. w Gliwicach na lata 
2018-2020 – IX, 

j)   uchwalenia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Zbrosławice na lata 2017-2020 z 
uwzględnieniem perspektyw do roku 2024 (autopoprawka) – X, 

k) przyjęcia Raportu z wykonania „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Zbrosławice na 
lata 2013-2016 z perspektywą na lata 2017-2020 Aktualizacja” za lata 2015-2016 – XI. 

11. Informacja na temat oświadczeń majątkowych radnych. 

12. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

13. Realizacja postulatów, wniosków i interpelacji radnych. 

14. Wolne wnioski oraz zapytania zaproszonych gości i mieszkańców gminy. 

15. Zamknięcie sesji. 

   

  Uwag do przedstawionego porządku sesji nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania –  
porządek sesji został przyjęty jednogłośnie (13 „za”). 

 

Ad. 5. 

Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie (13 „za”).    

  

Ad. 6.  

Informację o pracy poszczególnych Komisji Rady Gminy przedstawili ich przewodniczący: 

 Pan Wiesław Topór poinformował, iż Komisja Rewizyjna w okresie sprawozdawczym odbyła 
jedno posiedzenie w dniu 11 października br. w temacie „Analiza dotacji udzielonych przez Urząd 
Gminy Zbrosławice za 2016 r.”. Materiały na posiedzenie Komisji wniosła Zastępca Skarbnika 
Gminy, Pani Małgorzata Grała oraz Zastępca Wójta Gminy, Pani Katarzyna Sosada. Po dyskusji 
oraz licznych zapytaniach przyjęto pozytywną ocenę.   

 Pani Józefa Boron poinformowała, iż Komisja Budżetu, Gospodarki i Rozwoju w okresie 
międzysesyjnym odbyła dwa posiedzenia: 
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 23 października br. odbyło się posiedzenie Komisji w tematach „Fundusze europejskie, 
perspektywa 2014-2020 realizacja działania w celu pozyskania środków” oraz „Ustalenie 
wysokości podatków i opłat lokalnych na rok 2018”, 

 30 października br. odbyło się posiedzenie Komisji w temacie „Opiniowanie projektów 
uchwał”.   

 Pani Zofia Woźniak poinformowała, iż Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy 
Społecznej w okresie międzysesyjnym odbyła jedno posiedzenie w dniu 24 października br. w 
temacie „Promocja Gminy poprzez nowe przedsięwzięcia”. Materiały na posiedzenie Komisji 
wniósł Inspektor Pan Wojciech Kretek. Mówiono m.in. o tym co jest już promowane w naszej 
Gminie oraz jakie są plany na przyszłość.  

 Pani Karina Respondek poinformowała, iż Komisja Rolnictwa w okresie międzysesyjnym nie 
odbyła posiedzenia. Zaplanowano natomiast dwa spotkania w miesiącu listopad: 

 8 listopada br. o godz. 16
00 

w temacie „Zapoznanie się z działalnością składowiska 
odpadów w Rybnej”, 

 15 listopada br. o godz. 16
00 

w temacie „Spotkanie z hodowcami ptaków”. 

Zapytań ani uwag nie wniesiono.     

 

Ad. 7. 

 Przewodniczący i Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawili informację ze swojej działalności            
w okresie międzysesyjnym – stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

   Zapytań ani uwag nie wniesiono.  

 

Ad. 8. 

   Pisemna informacja z działalności Wójta Gminy za okres od 28 września 2017 r. do 30 października                 
2017 r. – stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

  Ponadto Wójt Gminy, Pan Wiesław Olszewski poinformował, iż:     

 odbyło się kolejne spotkanie ze Starostą w ramach cyklicznych spotkań, tematem głównym był 
dostęp do informacji publicznej, 

 uczestniczył w spotkaniu ze Stowarzyszeniem Emerytów z okazji Dnia Seniora,  

 odbył spotkanie z Panią Karoliną Wadowską (członek zarządu Górnośląsko-Zagłębiowskiej 
Metropolii z podregionu Bytomskiego), 

 podpisał dwa akty notarialne, jeden na nieruchomość sprzedaną w Kopienicy, drugi natomiast na 
przekazanie nieruchomości Gminnej Bibliotece Publicznej w Zbrosławicach, 

 odbył szkolenie organizowane przez Regionalną Izbę Obrachunkową dla wójtów, burmistrzów i 
prezydentów, 

 uczestniczył w zgromadzeniu MZKP, 

 uczestniczył w zgromadzeniu Górnośląsko-Zagłębiowskiej Metropolii, 

 uczestniczył w obchodach Dnia Edukacji Narodowej i Święta Patrona Szkoły w ZSO Kamieniec, 

 odbyło się spotkanie z małżeństwami, które obchodzą złote gody, 

 uczestniczył wraz z Panią Wójt w spotkaniu w sprawie zbiornika w Kamieńcu, w spotkaniu 
uczestniczyli również sąsiedzi oraz osoby poszkodowane przez nawalne deszcze, 

 uczestniczył wraz z Prezesem Panem Andrzejem Pilotem w ceremonii otwarcia pracowni w 
szkołach podstawowych (Czekanów, Ziemięcice, Kopienica),  

 był przesłuchiwany w Komendzie Powiatowej Policji w związku z wpłynięciem anonimu, 
przesłuchiwanie dotyczyło, dlaczego tak duże tereny w studium są przewidziane pod zabudowę, 
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 uczestniczył w Karczmie Żniwnej,  

 uczestniczył w finale Gminnej Ligii Trampkarzy,  

 uczestniczył w nagradzaniu najlepszych hodowców ptaków egzotycznych. 

Zastępca Wójta Gminy, Pani Katarzyna Sosada poinformowała, iż: 

 odbyła się kolejna konkurencja w Wieloboju Sołectw – kręgle (I miejsce – Szałsza, II miejsce – 
Kopienica, III miejsce – Miedary), 

 odbyło się spotkanie z przedstawicielami Spółki Hałdy w Przezchlebiu (pomysł zorganizowania 
Runmaddegonu), 

 spotkała się z rodzicami dzieci, które uczęszczają do Przedszkola w Zbrosławicach (rodzice 
wyrazili swoje niezadowolenie oraz skarżyli się na to co dzieje się w przedszkolu),  

 spotkała się z rodzicem osoby, która uczęszcza do warsztatu terapii zajęciowej w Salezjańskim 
Ośrodku Szkolno-Wychowawczym w Tarnowskich Górach (powtarza się problem, iż powiat 
tarnogórski nie ma środków na dowożenie osób niepełnosprawnych – dorosłych), 

 spotkała się z najemcami budynków w których posiadamy ośrodki zdrowia (FAL-MED i FAM-
MED, oczekują na duże środki finansowe od Gminy na poprawę stanów ośrodków zdrowia),  

 podpisała akt notarialny – współwłaściciele budynku (w Karchowicach) który w pewnej części 
należy do Gminy pragnęli nabyć 8 m

2 
 na polepszenie warunków,  

 brała udział w spotkaniu  w sprawie utworzenia klastra energetycznego razem z innymi gminami 
z terenu działania Lokalnej Grupy Działania, której Gmina Zbrosławice jest członkiem, 

 odbyło się spotkanie „robocze” w sprawie zaopatrzenia straż pożarnych w olej napędowy,   

 odbyło się kilka „roboczych” spotkań w temacie realizacji projektu unijnego, który realizowany 
jest w Przedszkolu w Przezchlebiu oraz w Przedszkolu w Świętoszowicach, 

 brała udział w zebraniu wiejskim w Łubkach, 

 uczestniczyła w spotkaniu ze Śląskim Kuratorem Oświaty oraz z Dyrektorem Wydziału 
Prawnego w Urzędzie Wojewódzkim (temat reformy oświaty). 

 

Ad. 9. 

 Wolnych głosów nie wniesiono.   

 

Ad. 10. 

 Przewodniczący Rady Gminy, Pan  Jan Fels przedstawił do podjęcia następujące projekty uchwał: 

a)  w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2017-2027   

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (13 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących się”).    

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 
13 radnych. Uchwała o Nr XXXIV/365/2017 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Gminy Zbrosławice na lata 2017-2027 została podjęta przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 
„wstrzymujących się” – stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

 

b) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2017 (autopoprawka) 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (13 „za”, 0 „przeciw”, 0 
„wstrzymujących się”). 
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  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 
13 radnych. Uchwała o Nr XXXIV/366/2017 w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 
2017 (autopoprawka) została podjęta przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi 
załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

 

c)  w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2018 rok 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (13 „za”, 0 „przeciw”, 0 
„wstrzymujących”).    

 Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 
13 radnych. Uchwała o Nr XXXIV/367/2017 w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości na 2018 rok została podjęta przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – 
stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

d) w sprawie ustalenia wysokości stawek w podatku od środków transportowych na 2018 rok 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (13 „za”, 0 „przeciw”, 0 
„wstrzymujących”).    

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 
13 radnych. Uchwała o Nr XXXIV/368/2017 w sprawie ustalenia wysokości stawek w podatku od 
środków transportowych na 2018 rok została podjęta przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 
„wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

e) w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości na terenie Gminy Zbrosławice na 2018 rok  

   Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (13 „za”, 0 „przeciw”, 0 
„wstrzymujących”).    

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 
13 radnych. Uchwała o Nr XXXIV/369/2017 w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości na 
terenie Gminy Zbrosławice na 2018 rok została podjęta przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 
„wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

f)  w sprawie inkasa podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego, opłaty targowej oraz określenia  
inkasentów i wynagradzania za inkaso w 2018 roku 
 
   Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (13 „za”, 0 „przeciw”,0 
„wstrzymujących”).    

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 
13 radnych. Uchwała o Nr XXXIV/370/2017 w sprawie inkasa podatku od nieruchomości, rolnego, 
leśnego, opłaty targowej oraz określenia inkasentów i wynagradzania za inkaso w 2018 roku została 
podjęta przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 11 do 
niniejszego protokołu. 

g)  w sprawie zwolnień w podatku rolnym i leśnym na terenie Gminy Zbrosławice na 2018 rok 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (13 „za”, 0 „przeciw”, 0 
„wstrzymujących”).    

 Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 
13 radnych. Uchwała o Nr XXXIV/371/2017 w sprawie zwolnień w podatku rolnym i leśnym na terenie 
Gminy Zbrosławice na 2018 rok została podjęta przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” 
– stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
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h)  w sprawie zmiany wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 
kanalizacyjnych na lata 2016-2020 (autopoprawka) 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (13 „za”, 0 „przeciw”, 0 
„wstrzymujących”).    

Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 
13 radnych. Uchwała o Nr XXXIV/372/2017 w sprawie zmiany wieloletniego planu rozwoju i 
modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2016-2020 (autopoprawka) 
została podjęta przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 13 do 
niniejszego protokołu. 

i)  wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych 
Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji sp. z o.o. w Gliwicach na lata 2018-2020 

 Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (13 „za”, 0 „przeciw”, 0 
„wstrzymujących”).    

Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 
13 radnych. Uchwała o Nr XXXIV/373/2017 w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 
urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji sp. 
z o.o. w Gliwicach na lata 2018-2020 została podjęta przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 
„wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

j) uchwalenia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Zbrosławice na lata 2017-2020 z                              
uwzględnieniem perspektyw do roku 2024 (autopoprawka) 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (13 „za”, 0 „przeciw”, 0 
„wstrzymujących”).    

Radna, Pani Krystyna Graca zwróciła uwagę, iż paragraf nr 1 uchwały brzmi „Przyjmuje się Program 
Ochrony Środowiska który stanowi załącznik nr 1” natomiast tytuł załącznika nr 1 nie został zmieniony, 
brzmi: „projekt Programu Ochrony Środowiska ..” , a my przecież nie uchwalamy projektu. 

Przewodniczący Rady  Pan Jan Fels oraz z-ca Wójta Pani Katarzyna Sosada stwierdzili, że zostanie 
to poprawione.   

Więcej zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 13 
radnych. Uchwała o Nr XXXIV/374/2017 w sprawie uchwalenia Programu Ochrony Środowiska dla 
Gminy Zbrosławice na lata 2017-2020 z uwzględnieniem perspektyw do roku 2024 (autopoprawka) 
została podjęta przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 15 do 
niniejszego protokołu. 

k)  przyjęcia Raportu z wykonania „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Zbrosławice na lata                  
2013-2016 z perspektywą na lata 2017-2020 Aktualizacja” za lata 2015-2016 

 Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (13 „za”, 0 „przeciw”, 0 
„wstrzymujących”).    

Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 
13 radnych. Uchwała o Nr XXXIV/375/2017 w sprawie przyjęcia Raportu z wykonania „Programu 
Ochrony Środowiska dla Gminy Zbrosławice na lata 2013-2016 z perspektywą na lata 2017-2020 
Aktualizacja” za lata 2015-2016 została podjęta przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” 
– stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 11. 

 Przewodniczący Rady Gminy, Pan Jan Fels przedstawił informację na temat analizy oświadczeń 
majątkowych radnych za rok 2016 oraz poinformował o złożeniu do Rady Gminy przez Wójta  
informacji na temat oświadczeń majątkowych podległych mu pracowników. 
 

 



7 

 

 

Ad. 12.   

 Interpelacje: 

 Radna Pani Krystyna Graca w dniu 30.10.2017 r. złożyła interpelacje w sprawie ograniczenia 
prędkości pojazdów przez montaż progu spowalniającego na ul. Wolności w Miedarach.  

Przewodniczący Rady Gminy, Pan Jan Fels zapytał czy Radna wnioskuje o plastikowy próg 
spowalniający czy z kostek wyłożony? 

Radna Pani Krystyna Graca odpowiedziała, iż nie zna się  na tym, po prostu wnioskuje o 
zamontowanie progu spowalniającego.  

p.o. Naczelnika Pan Michał Skowron odpowiedział, iż ww. interpelacja zostanie rozpatrzona. 

Przewodniczący Rady Gminy, Pan Jan Fels zapytał czy dopuszczalne są progi spowalniające 
z kostki na terenie naszej Gminy, gdyż plastikowe progi spowalniające szybko się niszczą. 

p.o. Naczelnika Pan Michał Skowron odpowiedział, że progi spowalniające z kostki są 
dopuszczalne. Ponadto dodał, iż stosowane są plastikowe progi spowalniające z uwagi na to, 
że są one nieporównywalnie tańsze od tych z kostki, ponieważ wykonanie progu z kostki 
wiąże się  również z przebudową całej konstrukcji jezdni.  

 

Ad. 13. 

 Odnośnie realizacji wniosków Zastępca Wójta Gminy, Pani Katarzyna Sosada poinformowała, iż 
funkcjonalność toalety została sprawdzona, toaleta działa (ustny wniosek Radnej Pani Kariny 
Respondek z ostatniej sesji).  

 

Ad. 14.   

 W wolnych wnioskach głos zabrali: 

 Radny Pan Klaudiusz Aplik poruszył temat uschniętych drzew na drodze w stronę Pyskowic, 
zagrażają one bezpieczeństwu przechodzących oraz przejeżdżających tam osób. Zapytał czy 
Gmina może zwrócić się z prośbą o usunięcie tych uschniętych drzew? 

p.o. Naczelnika Pan Michał Skowron zapytał,  czy chodzi o odcinek za Przezchlebiem?  

Pan Klaudiusz Aplik odpowiedział, iż chodzi o odcinek praktycznie już od lasu. Ponadto dodał, 
iż najgorszy odcinek zaczyna się od mostka w stronę drogi betonowej (obok drogi do PGR). 

p.o. Naczelnika Pan Michał Skowron odpowiedział, iż trzeba by było zwrócić się z pismem do 
Pyskowic. Ponadto dodał, iż z tego co kojarzy na ww. drodze przebiega granica między 
Pyskowicami a Gliwicami. 

Przewodniczący Rady Gminy, Pan Jan Fels dodał, iż przypuszcza, że jest problem właściciela 
tych drzew i tylko on może zawnioskować o usunięcie ich.  

Radny Pan Klaudiusz Aplik powiedział, iż dopiero jeżeli ktoś zginie to wtedy prawdopodobnie 
znajdą właściciela.  

Pan Michał Skowron powiedział, iż Gmina wystąpi z pismem do Pyskowic, gdyż droga ta jest 
już poza terenem naszej Gminy oraz Powiatu. 

 16:00 opuścił posiedzenie sesji Radny Pan Rafał Kubik.  

 Sołtys Pan Alojzy Szyguła zwrócił się z prośbą do Komendanta Policji. W imieniu 
mieszkańców oraz swoim poprosił o odbieranie telefonów przez służby.  

Komendant Policji Pan Rafał Openchowski odpowiedział, że telefony są odbierane, natomiast 
nieodbierane są w momencie kiedy policjantów po prostu nie ma na służbie. W momencie 
którym telefon interwencyjny nie jest odbierany należy dzwonić na 997 lub 112. Służby które 
zapewniamy możemy zapewnić tylko w takiej ilości jakiej posiadamy etaty. W tej maksymalnej 
ilości posiadamy służby. Występują sytuacje ze względu na działania, które są prowadzone 
np. przez Komendę Powiatową typu powołanie nieetatowych pododdziałów policji do 



8 

 

zabezpieczenia większych imprez masowych, policjanci są oddelegowani do innych czynności 
(radiowozu nie ma na terenie gminy, natomiast gmina jest obsługiwana przez inne radiowozy 
które są na terenie powiatu).  

 Przewodniczący Rady Gminy, Pan Jan Fels zapytał na jakim etapie jest dochodzenie w 
sprawie dewastacji przystanków autobusowych?  

Komendant Policji Pan Rafał Openchowski odpowiedział, że na chwilę obecną nie posiadają 
sprawców tych zniszczeń oraz nie ma żadnych rokowań by sprawców w najbliższym czasie 
zatrzymać. Ponadto dodał, iż ubezpieczyciel tych przystanków zwracał się do Pana 
Komendanta o informacje na temat stanu tego dochodzenia i w najbliższym czasie powinien 
wypłacić pieniądze z tytułu ubezpieczenia. 

Przewodniczący Rady Pan Jan Fels poprosił o wystosowanie odpowiedniego pisma do 
ubezpieczyciela oraz władze gminy o działania w tym zakresie.  

Wójt Gminy Pan Wiesław Olszewski wracając do tematu telefonu dodał, iż myśli, że nastąpiło 
tutaj pewne nieporozumienie. Interpretowaliśmy, że telefon interwencyjny jest przez całą dobę 
czynny stąd właśnie nie mieliśmy świadomości, że może go nie być.   

Komendant Policji Pan Rafał Openchowski dodał, iż policjanci są dostępni faktycznie całą 
dobę, jednakże patrolu interwencyjnego nie jesteśmy w stanie zapewnić cały czas. Zdarzają 
się sytuacje tego typu, że policjantów nie było 4,5 h na terenie gminy z uwagi na to, że jechali 
do pomieszczeń dla osób zatrzymanych z nietrzeźwym. Są to sytuacje w których policjanci nie 
będą odbierać telefonu interwencyjnego. Jeżeli chodzi natomiast o interwencje pilne należy 
dzwonić pod 112 lub 997. Jeżeli są sytuacje, które nie wymagają pilnej interwencji są 
udostępnione numery telefonów dzielnicowych, którzy są na terenie. Przede wszystkim dla 
potrzeb mieszkańców są w godzinach rannych i w godzinach popołudniowych.  

Wójt Gminy Pan Wiesław Olszewski zapytał czy telefon interwencyjny mógłby być 
przekazywany patrolowi który jest aktualnie dostępny, gdyż tkwi on w pamięci społeczeństwa 
oraz mieszkańcy uważają, że jeżeli zadzwonią pod ten numer to zawsze zostanie on 
odebrany (za wyjątkiem szczególnych sytuacji).  

Komendant Policji Pan Rafał Openchowski odpowiedział, że można byłoby przemyśleć aby 
dzielnicowi jeszcze dodatkowo odbierali ten telefon, tylko jak już wcześniej wspominał 
posiadają oni już swoje telefony, które są dostępne. Można zrobić, iż telefon interwencyjny 
będzie włączony ale zdarzają się przypadki typu, iż patrol jedzie do pomieszczeń dla osób 
zatrzymanych i wtedy sytuację mamy następującą; patrolu nie ma 3-4 h, ten telefon będzie 
czynny, jeden z policjantów go odbierze, następnie ten policjant musi powiadomić dyżurnego 
o tym, iż jest taka interwencja (aby przekazał innemu patrolowi by we wskazane miejsce 
podjechał). Kwestia funkcjonowania całodobowo telefonu interwencyjnego wymaga 
dopracowania. Ponadto dodał, iż jego zdaniem telefon interwencyjny w naszej gminie jest dla 
społeczności, mieszkańców dodatkowym elementem bezpieczeństwa, natomiast w 
świadomości zawsze powinien być nr 112 oraz 997. Jeżeli ten numer interwencyjny nie 
funkcjonuje, nie jest obierany należy dzwonić pod numery alarmowe. Ponadto dodał, iż 
powinniśmy iść w tym kierunku dlatego, że są pewne techniczne sprawy których nie jesteśmy 
w stanie przeskoczyć. Pragnął również zaznaczyć, że nr 997 będzie przekazywany do 
Centrum Powiadamiania Ratunkowego i już nie będziemy dzwonić do dyżurnego na komendy 
powiatowe/miejskie w naszym regionie. Wszystkie telefony dzwoniące na 997 będą 
przekazywane do CPR. Optował by za tym, aby wzmocnić świadomość 112 oraz 997 a jako 
kolejny element przyspieszający interwencje może być numer interwencyjny. W związku z 
kradzieżą rozbójniczą, która miała miejsce w Szałszy, były tam zastosowane większe środki  
zabezpieczenia (monitoring, alarm), zapytano Pana Komendanta czy jest możliwość 
podłączenia pod telefon interwencyjny alarmów domowych. Z jednej strony ktoś może poddać 
to pod dyskusje, że policja zaczyna być czyjąś prywatną policją tylko w gruncie rzeczy ten 
telefon interwencyjny jest dostępny dla wszystkich i każdy może z niego korzystać. Ponadto 
rozmawiał z policjantami, którzy akurat w tym dniu dyżurowali, zabrakło im 15 min aby złapać 
tych sprawców (spowodowane to było, że zatrzymali jeszcze innego sprawcę). Gdyby 
faktycznie w tym momencie ten alarm przyszedł na telefon interwencyjny 20 min wcześniej 
byli by na miejscu zdarzenia. Dodał, iż są tu pewne zagrożenia związane z podejściem osób 
do tego typu rzeczy. Dodał również, iż musi to jeszcze dokładnie przemyśleć, gdyż jest to 
możliwe ale jako jeden z elementów systemu bezpieczeństwa (nie omijamy żadnego innego). 
Nie może być sytuacji typu, że ktoś się zdecyduje połączyć swój alarm z telefonem 
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interwencyjnym (tożsame ze zgłoszeniem zdarzenia telefonicznie na 997 lub 112), jest to 
możliwe dopóki nie będzie sytuacji takiej, że ktoś wymusi na nas działania, powie, iż ma 
podłączony alarm a policjantów nie było (przez szczególne sytuacje o których już wcześniej 
wspominał). Ponadto dodał, iż można poddać to pod dyskusję.  

Przewodniczący Rady Pan Jan Fels powiedział, iż pare dni temu była audycja na temat 
funkcjonowania telefonu 112. Odnosząc się do blokowania linii alarmowych powiedział, iż 
podczas audycji dowiedział się, iż rekordzistą w Polsce w dzwonieniu na nr 112 jest Pan znad 
Pomorza (dzwonił 667 razy). Zapłacił za to 1050,00 zł kary.  

Komendant Policji odnosząc się również do ww. wypowiedzi Pana Przewodniczącego dodał, 
iż w takich sytuacjach telefon interwencyjny to dodatkowy telefon na który można dzwonić, 
może nie funkcjonuje on tak jak niektórzy by sobie tego życzyli (ze względów technicznych) 
ale mimo wszystko telefon ten przyspiesza reakcję policjantów którzy faktycznie są w terenie. 
Natomiast może zostać to wykorzystane przez osoby które w niecny sposób będą dzwonić i 
wskazywać miejsce gdzie indziej niż faktycznie oni będą okradać. Należy „filtrować” te 
sytuacje. Niestety będziemy mieli do czynienia z osobami, które będą wykorzystywać (jak 
każdą instytucję użyteczności publicznej) do załatwiania jakiś swoich spraw, które z różnych 
względów będą blokowały nasze działania. 

Przewodniczący Rady Gminy, Pan Jan Fels podsumował, iż system łączności musimy jeszcze 
dostosować, dopracować aby to dobrze funkcjonowało oraz bezpieczeństwo w naszej gminie 
wzrosło. Ponadto dodał, iż wpłynęło do biura Rady Gminy Zbrosławice zaproszenie z Urzędu 
Marszałkowskiego Województwa Śląskiego na forum sołtysów, które odbędzie się 23 
listopada br. w Sali Sejmiku Śląskiego w Katowicach. Ponadto poprosił aby zamieścić ww. 
zaproszenie na stronie internetowej UG.  

 Radna Pani Józefa Boron zwróciła się z prośbą do radnych o składanie wniosków na plan 
pracy Komisji Budżetu na rok 2018 (do końca listopada br.).  

 Radny Pan Wiesław Topór reasumując zapytał czy telefon interwencyjny jest czynny cały czas 
kiedy policjanci są na służbie?  

Komendant Policji Pan Rafał Openchowski odpowiedział, że telefon ten jest czynny cały czas 
w momencie którym policjanci są na służbie. Telefon interwencyjny nie jest przekazywany 
dzielnicowym z uwagi na to, że posiadają oni swoje telefony (na stronie internetowej lub za 
pomocą aplikacji „Moja Komenda” można swojego dzielnicowego znaleźć).  Jeżeli chodzi o 
służby popołudniowe lub tam gdzie jest patrol interwencyjny telefon interwencyjny cały czas 
funkcjonuje (może zostać nie odebrany w momencie którym policjanci podejmują interwencję, 
podczas czynności służbowych lub kiedy wyjeżdżają poza teren gminy). Jeżeli ten telefon 
zostanie odebrany ww. sytuacjach a policjanci nie będą w stanie podjąć tej interwencji, 
niektóre osoby będą mogły uważać to już za zgłoszenie. Nie mówi tutaj o interwencjach 
pilnych, które są przekazywane i realizowane. W sytuacjach których policjanci wykonują 
czynności służbowe lub interwencję i dzwoni telefon interwencyjny musieliby zająć się również 
przekazywaniem interwencji. Ponadto dodał, iż w momencie kiedy policjanci są i patrolują ten 
telefon powinien być czynny.  

Pan Wiesław Topór powiedział, że czegoś tutaj nie rozumie, albo telefon jest interwencyjny 
albo nie.  

Pan Komendant Policji powiedział, iż ustalmy w ten sposób, że interwencyjny całodobowy jest 
997 lub 112. Telefon który posiadamy na pokładzie jest kolejnym elementem, możliwością 
skontaktowania się z patrolem, celem szybszego podjęcia interwencji związanej z naszą 
gminą (na szczeblu tylko i wyłącznie lokalnym). Ponadto powtórzył, iż nie ma takiej możliwości 
by w sytuacjach o których już wcześniej wspominał telefon ten było odbierany. Telefon ten nie 
będzie całodobowym bo często zdarza się, że Komendant jest sam na Komisariacie, 
oczywiście może go włączyć ale nie będzie podejmował interwencji. Dlatego w naszej 
świadomości po pierwsze powinien być numer 112, po drugie 997, natomiast trzecim 
elementem jest nasz telefon interwencyjny.  

 Przewodniczący Rady Gminy, Pan Jan Fels poruszył temat wniosku Sołtysa Wieszowy w 
sprawie terenu przed Komisariatem w Kamieńcu. Teren ten jest Komisariatu czy gminny?  

Komendant Policji Pan Rafał Openchowski odpowiedział, iż z tego co wie teren ten jest 
Komisariatu. 
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Przewodniczący Rady Gminy Pan Jan Fels poprosił uporządkowanie tego terenu. 

Komendant Policji Pan Rafał Openchowski odpowiedział, że wniosek taki złożył do Komendy. 
Telefonicznie skontaktował się ale niestety jak na razie nie ma odzewu.  

 Wójt Gminy Zbrosławice Pan Wiesław Olszewski poinformował, iż w Zabytkowej Stacji 
Wodociągów Zawada odbędą się w piątek oraz sobotę dwa koncerty z cyklu „Stacja Dźwięku”. 
W piątek o 18.30 zagra „Gang Olsena” przed nim wystąpi Pani Maria Wylężek. W sobotę 
natomiast zagra znana gwiazda – Józef Skrzek a przed nim Pan Malicki ze swoim 
„studentami”. Zaprosił wszystkich zebranych do wzięcia udziału w tej imprezie oraz poprosił o 
rozpowszechnienie wiadomości o ww. wydarzeniu.  

 Radny Pan Alojzy Szyguła również poruszył temat telefonu interwencyjnego. Wiadomym jest, 
iż telefon interwencyjny odbiera osoba z naszej Gminy. Natomiast dzwoniąc na nr 112 lub 997 
napotykamy się na całą procedurę. Nasi mieszkańcy myśleli, iż telefon interwencyjny będzie 
zawsze czynny. Dodał, iż chodzi przede wszystkim o wieczorne pory. 

Komendant Policji Pan Rafał Openchowski powiedział, iż nie wyobraża sobie aby telefon 
interwencyjny nie działał. Ponadto dodał, iż od dnia dzisiejszego będzie sprawdzał 
funkcjonowanie tego telefonu (wcześniej również to robił, telefon działał). Dodał, iż podczas 
wcześniejszych kontroli telefonu możliwe, że nie trafił na moment w którym policjanci byli 
zajęci innymi czynnościami, dlatego w dalszym ciągu będzie to sprawdzał. Nie wyobraża 
sobie żeby policjanci podczas służby  nie odbierali telefonu interwencyjnego (w godzinach 
wieczornych czy popołudniowych). Dodał, iż z pewnością telefon ten jest odbierany oraz 
sprawdzi to jeszcze w dniu dzisiejszym. Natomiast jeżeli ktoś najpierw ten numer wybierze i 
nie odbierze nikt, należy od razu dzwonić na 997 lub 112. Trzeba w ten sposób funkcjonować. 
Nie ma innej możliwości aby konstrukcyjnie rozwiązać tą sytuację. Gdybyśmy mieli na terenie 
gminy trzy radiowozy, gdzie dwa lub jeden zawsze byłyby wolny nie było by w tym zakresie 
problemu. 

 Przewodniczący Rady Gminy, Pan Jan Fels poprosił o przekazanie informacji mieszkańcom, 
iż należy dzwonić na telefon interwencyjny, natomiast jeżeli on nie odpowiada na 997 lub 112.  

 Komendant Policji Pan Rafał Openchowski dodał, iż należy uzmysławiać mieszkańcom 
telefony alarmowe 112 oraz 997. Rozumie, iż jest tam cała procedura natomiast przy 
jakimkolwiek zgłoszeniu alarmowym nie trzeba przedstawiać się, wystarczy poinformować o 
zdarzeniu oraz o jego lokalizacji. Każde zdarzenie jest rejestrowane, musi zostać przyjęte 
oraz przekazane do interwencji. W przypadku gdyby nie doszło do przekazania interwencji to 
wtedy odpowiadają za to te osoby, które to zdarzenie przyjęły a nie podjęły dalszych 
czynności.  

 Radna Pani Krystyna Graca poprosiła o podanie numeru telefonu interwencyjnego.  

 Wójt Gminy Pan Wiesław Olszewski odnosząc się do wspomnianych na dzisiejszym 
posiedzeniu sesji długotrwałych interwencjach związanych z nietrzeźwymi dodał, iż z tego co 
wie to Komendant Powiatowy ma już opinię prawną z której jednoznacznie wynika, że to 
powiat jest odpowiedzialny za to zadanie. Mimo, że Gmina Zbrosławice podjęła uchwałę aby 
usprawnić działania policji w tym zakresie, uchwała ta została uchylona przez Wojewodę. 
Ponadto zapytał Pana Komendanta czy jest jakakolwiek szansa na rozwiązanie tego 
problemu.  

 Komendant Policji Pan Rafał Openchowski odpowiedział, że nie wie czy ww. opinia jest. 
Dodał, iż dzwonił do Powiatu, został przełączany na kilka pokoi, gdyż próbował się dowiedzieć 
z kim mógłby na poziomie Komendanta Gminy Zbrosławice porozmawiać na ten temat. 
Ponadto dodał, iż sprawa ta jest w interesie jego oraz Gminy. Podczas rozmowy telefonicznej 
z Powiatem nikt nie wskazał osoby z którą mógłby porozmawiać na ten temat więc rozpocznie 
tą rozmowę ponownie z Panem Komendantem Powiatowym zaznaczając, iż taka opinia 
powinna już do nich trafić. Dodał, iż jest to duży problem z uwagi na to, że około 4,5 h z tego 
powodu patrolu nie ma na terenie Gminy. W ubiegłym roku były to 24 wyjazdy. Jeżeli chodzi o 
koszty nie są one aż tak olbrzymie (które Powiat miałby ponieść z tego powodu).  Natomiast 
jeżeli byłyby rozmowy na temat dajmy na to współfinansowania, partycypowania w tych 
kosztach między Gminą a Starostwem w tym momencie koszty te są nieznaczne a znacznie 
poprawiłoby to szybkość oraz sprawność. Ponadto podał numer telefonu interwencyjnego o 
który prosiła Radna Pani Krystyna Graca – 696 097 891. 
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Ad. 15. 

Przewodniczący Rady podziękował za udział w sesji, dokonując tym samym jej zamknięcia. 

Czas zakończenia:  16:30 

 

  Wszystkie załączniki do niniejszego protokołu, jak również nagranie dźwiękowe z sesji są dostępne             
w biurze Rady Gminy. Natomiast uchwały od Nr XXXIV/365/2017 do Nr XXXIV/375/2017 stanowiące 
załączniki od nr 6 do 16 są również dostępne w BIP Urzędu Gminy Zbrosławice. 

 
 
Protokołowała                                                                                                         Przewodniczący Rady 
Młodszy Referent Małgorzata Jędruś                                                                                Jan Fels 


